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Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego  

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25.09.2017 r. 

 

 

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku.  

 

Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:45.  

 

Obecność według załączonej listy obecności.   

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Burmistrz Więcborka – Waldemar Kuszewski 

2. Dyrektor MGOPS – Tomasz Siekierka 

3. Inspektor ds. Zarządzania Kryzysowego – Krzysztof Solarek 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich zebranych 

przypominając przesłaną wcześniej Radnym tematykę porządku obrad, która obejmowała:  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku. 

2. Przyjęcie Raportu z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Więcbork na lata 2014-2021. 

3. Działanie Zespołu ds. Rozwiązywania Kryzysowego Gminy Więcbork. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Komisji – B. Lida poprosiła Dyrektora MGOPS – T. Siekierka  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Dyrektor MGOPS – T. Siekierka wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wydzielenia 

Środowiskowego Domu Samopomocy ze struktur MGOPS. W myśl prawa jest  

to jednak utworzenie nowej jednostki organizacyjnej pod nazwą Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Więcborku. Projekt uchwały zakłada utworzenie ośrodka wsparcia dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi z dniem 1 stycznia 2018 r. Zgodnie z Kodeksem pracy z tym 

dniem wszyscy pracownicy obecnie pracujący w ŚDS zatrudnieni w MGOPS na mocy uchwały 

przechodzą do nowego pracodawcy jakim będzie ŚDS. Wyposaża się ŚDS w mienie znajdujące 

się w ewidencji MGOPS na podstawie inwentaryzacji na dzień 31 grudnia 2017 r. Załącznikiem  

jest statut określający cele oraz sposób organizacji jednostki. W strukturze ŚDS tak jak 

dotychczas będzie działał Klub Samopomocy „DOMEK” jako ośrodek wsparcia dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. ŚDS funkcjonuje dla 35 uczestników, a „DOMEK” dla 20  przez 

3 dni w tygodniu. Czynione są starania, aby zwiększyć liczbę uczestników o 5 osób z uwagi  

na istniejące potrzeby i możliwości jednostki. W tej chwili jest negatywna odpowiedź,  

ale wniosek ponowiony zostanie na początku roku. 

 

Radna B. Lida zapytała czy ŚDS jest tylko dla mieszkańców naszej gminy czy osoby z innej 

gminy mogą być uczestnikami domu? 
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Dyrektor MGOPS – T. Siekierka odpowiedział, że jest taka możliwość w drodze zawarcia 

porozumienia między gminami. W tej chwili jednak nie ma takiej możliwości z powodu braku 

wolnych miejsc. Gdyby okazało się, że są wolne miejsca to jest taka możliwość. Pierwszeństwo 

mają jednak mieszkańcy naszej gminy. 

 

Radna B. Lida zapytała o obsługę księgową? 

 

Dyrektor MGOPS – T. Siekierka odpowiedział, że wiąże się to z utworzeniem od stycznia 

stanowiska księgowego. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały. 

 

Wynik głosowania. 

 

„za” jednogłośnie 

 

 

Ad. 2. Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Więcbork na lata 2014-2021 – dane za rok 2016 przedstawił T. Siekierka. raport stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radny R. Kałaczyński zapytał czy rodziny objęte pomocą to rodziny korzystające ze wsparcia 

finansowego? 

 

Dyrektor MGOPS – T. Siekierka odpowiedział, że nie. Wsparcie finansowe i niefinansowe  

są niezależne. Często korzystanie ze wsparcia niefinansowego powoduje, że rodzina przestaje 

korzystać ze wsparcia finansowego.  

 

Radny R. Kałaczyński zapytał  czy pedagodzy szkolni współpracują z MGOPS? 

 

Dyrektor MGOPS – T. Siekierka odpowiedział, że oczywiście taka współpraca funkcjonuje – 

również z ochroną zdrowia, policją oraz Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie. 

 

Radny S. Posieczek pytał czy MGOPS sprawdza warunki zamieszkania rodzin? Podał 

przypadki, w których prosił o sprawdzenie warunków zamieszkania. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Ad. 3. Informacje dotyczące działania Zespołu ds. Rozwiązywania Kryzysowego Gminy 

Więcbork przedstawił K. Solarek. Poinformował, że do 11 sierpnia br nie było potrzeby  

spotykania się Zespołu. Sytuacja zmieniła się 11 sierpnia. Od tego dnia Zespół przez 2 tygodnie 

spotykał się regularnie, w składzie: Zastępca Burmistrza – Jacek Masztakowski, Dyrektor 

MGOPS – Tomasz Siekierka, Kierownik Referatu ds. Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

– Tomasz Fifielski, Pełnomocnik ds. Ochrony Informacji Niejawnych – Magdalena Starzecka, 

Inspektor ds. Zarządzania Kryzysowego – Krzysztof Solarek, Dyrektor ZGK – Adam Kubiak. 

Staraliśmy się rozwiązywać problemy na bieżąco. 

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida zapytała o skalę zniszczeń, potrzeb. 

 

K. Solarek odpowiedział, że największym problemem okazał się brak wpływu  

na zadysponowanie jednostek ochotniczych straży pożarnych. Możemy jedynie zgłosić  
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w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej i na tym koniec. Tak samo w sprawach 

energetycznych nasza rola ogranicza się tylko do zgłoszenia i monitorowania. W pierwszym  

dniu było 6 uszkodzonych budynków mieszkalnych i gospodarczych. Później okazało się,  

że jest ich znacznie więcej. 

 

Dyrektor MGOPS –T. Siekierka poinformował, że uszkodzone zostały 64 budynki mieszkalne 

i 71 gospodarczych. Rodzinom, które kwalifikowały się do pomocy do 6 tys. zł wypłacono   

176 100 zł (65 rodzinom), 9 rodzin otrzymało pomoc do 20 tys. zł w wysokości 56 966 zł,  

2 rodziny otrzymały pomoc na odbudowę budynków mieszkalnych do 200 tys. zł na łączną 

kwotę 45 800 zł. Budynki gospodarcze przedstawiały się następująco: pomoc do 20 tys. zł 

otrzymało 30 osób na kwotę 288 250 zł. różnica pomiędzy uszkodzonymi, a wypłaconymi 

wynika z niewielkich uszkodzeń, stanowiących poniżej 5%. Zgodnie z zasadami szkoda 

kwalifikowała się do wsparcia finansowego od 5% szkody. 4 osoby otrzymały wsparcie do 100 

tys. zł na łączną kwotę 124 000 zł. Łącznie przyznano środki w wysokości 703 982,00 zł  

na budynki mieszkalne i gospodarcze. Ocenę uszkodzeń budynków przeprowadzał Inspektorat 

Nadzoru Budowlanego wskazując % uszkodzenia. Na tej podstawie MGOPS wyliczał środki 

przysługujące do wypłaty. Obecnie zadanie zostało zrealizowane. Czekamy na odpowiedź 

Wojewody w związku z pytaniem czy możemy wesprzeć rodziny, które ucierpiały w wyniku 

trąby, jaka przeszła przez teren gminy po kilku dniach od nawałnicy. Od 12 sierpnia pracujemy 

od rana do wieczora oraz w weekendy. Pomocą wsparta została gmina Sośno i Kęsowo. Gmina 

Sośno nadal prosi o pomoc. 

 

Radna B. Lida zapytała ile z uszkodzonych budynków było ubezpieczonych? 

 

Dyrektor MGOPS – T. Siekierka wyjaśnił, że wprowadzało się taką informację do protokołu, 

ale pomoc nie była uzależniona od ubezpieczenia. Pieniądze, które zostały przyznane muszą 

zostać rozliczone. Do 15 grudnia jest termin złożenia faktur. W tym tygodniu jeszcze raz 

wystąpimy z pismem przypominającym, po to, aby uniknąć problemów z kosztami, które nie 

kwalifikują się do pomocy. 

 

Burmistrz W. Kuszewski wyjaśnił, że Gminny Zespół Zarządzania Kryzysowego był 

koordynowany przez Starostę Powiatu Sępoleńskiego. Gmina nie jest władna, aby dysponować 

jednostkami ochotniczej straży pożarnej, co niejednokrotnie spotykało się ze zdziwieniem. 

Komendant Powiatowy Straży Pożarnej dysponując jednostkami posiadał wytyczne, gdzie 

należy kierować jednostki. Zwróciliśmy uwagę, że mieszkańcy Gminy Więcbork również 

potrzebują pomocy. Komendant na ile mógł dysponować jednostki to je dysponował. Jednym 

z największych problemów okazał się prąd. Podjęto decyzję o większym wsparciu i większej 

ilości sił ze strony energetyki. Skala była mniejsza niż w Sośnie czy Sępólnie, ale nawet tragedia 

jednej rodziny jest tragedią.  

 

Radny R. Kałaczyński stwierdził, że jest zaskoczony tym, że to powiat decyduje o wyjazdach 

jednostek OSP. 

 

K. Solarek przypomniał, że OSP Więcbork i OSP Sypniewo należą do Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego. Mówił też o krótkich terminach wykonywania zadań nałożonych 

przez organy. 

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida zauważyła, że wszystkie te spostrzeżenia powinny być 

spisane i przekazane do Wojewody oraz do wiadomości Ministerstwa. Powinniśmy być 

przygotowani do takich akcji. 

 

K. Solarek dodał, że na wcześniejsze działania związane z zarządzaniem kryzysowym budżet 

wynosił 4-5 tys. zł na rok. Udało się kupić generator i parę plandek. Wszystko rozeszło się 
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bardzo szybko. Należy zastanowić się co robić w przyszłości. Plandeki jesteśmy w stanie kupić, 

natomiast generator prądu to koszt rzędu 20 tys. zł.  

 

Radny Stanisław Piłka odpowiedział, że rolnicy, którzy są uzależnieni od prądu zabezpieczą 

agregaty we własnym zakresie. 

 

Burmistrz W. Kuszewski wyjaśnił, że muszą zostać wprowadzone rozwiązania systemowe. 

Ważne jest wprowadzenie awaryjnego zasilania dla telefonii komórkowej. Rolnicy już sami 

planują zakup agregatów. Plandeki, które zostaną zakupione muszą być dobrej jakości, 

wyposażone w sznurki, znajdujące się w jednostkach OSP. Kolejnym problemem jest 

zaopatrzenie w paliwo – z powodu braku prądu nie działały stacje paliwowe. Obecnie trwają 

analizy działań i w Urzędzie Wojewódzkim i w Państwowej Straży Pożarnej. 

 

Radny S. Posieczek wyjaśnił, że jednostki ochotniczych straży pożarnych zawsze były 

dysponowane przez Komendę Powiatową, zwłaszcza te, które znajdują się w Krajowym 

Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. Jego zdaniem gmina powinna zakupić agregaty 

prądotwórcze, którymi np. dysponowałaby jedna z jednostek. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Ad. 4. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida pytała czy szkoły są ubezpieczone od zniszczeń 

spowodowanych przez dzieci. 

 

Burmistrz Więcborka W. Kuszewski odpowiedział, że całe mienie gminy jest ubezpieczone. 

Natomiast czy ubezpieczenie obejmuje dewastację mienia przez dzieci odpowie  

w dniu jutrzejszym, po sprawdzeniu zakresu umów. Jeśli jest taka możliwość może być takie 

ubezpieczenie, natomiast ponoszenie kosztów zniszczeń mobilizuje do odpowiedzialności. 

 

Radny S. Posieczek poprosił o oznaczenie tablicą przystanków autobusowych na ul. Kwiatowej 

lub Strażackiej. Są to przystanki tzw. „na żądanie”. Oznaczenie ich przyczyniłoby się do 

zwiększenia bezpieczeństwa. 

 

Kolejnym tematem poruszonym przez Radnego S. Posieczka jest sprawa zablokowania drogi 

w Sypniewie przy Pałacu od strony ZSCKR. Jego zdaniem właściciel nie powinien blokować 

drogi. 

 

Radny S. Posieczek wspomniał również o braku wyznaczonego dojazdu do mieszkań 

znajdujących się w Zespole Szkół w Sypniewie oraz o budynku znajdującym się  

na ul. 29 Stycznia w Sypniewie, który jest w złym stanie technicznym. 

 

Radny R. Kałaczyński wyraził swoje obawy o podjazd dla niepełnosprawnych przy MGOK, 

który wykonany jest z kostki brukowej i w zimie przy oblodzeniu może powodować 

niebezpieczeństwo dla osób się po nim poruszających. 
 

Więcej pytań nie było. 

 

Spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

Przewodnicząca Komisji 

 

                           /-/   Beata Lida 


